
 

Vänsterpartiet Gävleborg  

Fråga 

 

Den 13 december 2022 stoppades Bollnäs folkhögskolas elever från att utföra sitt 

traditionsenliga luciafirande, vilken de blivit inbjudna till att framföra, inför 

regionfullmäktiges sista sammanträde för året.  

 

Regionfullmäktiges ordförande, Mattias Eriksson Falk (SD) tog på eget initiativ bort 

programpunkten med hänvisning till att luciatåget inte var traditionellt, samtidigt som han 

inte kunde förklara vad ett traditionellt luciatåg är, hur det ska se ut och hur det bör vara. 

 

Till luciatåget hade eleverna lottat fram en lucia och hen råkade vara icke-binär och för 

Mattias Eriksson Falk var det inte förenligt med hans och Sverigedemokraternas bild av ett 

traditionellt luciatåg. Stoppandet av 2022 års luciatåg i Bollnäs skapade stort medialt intresse 

och resulterade i ett massivt stöd för och till Bollnäs folkhögskolas elever och personal. 

Diskussioner hemma hos människor och på arbetsplatser, runt om i landet, handlade om hur 

“traditionella” luciatåg egentligen sett ut genom olika decennier. Det var ofta en ganska 

brokig skara av olika traditioner som redovisades.  

 

Ledamöterna i regionfullmäktige ser nog fram emot att få njuta av det traditionsenliga 

lussefirandet med eleverna från musiklinjen inför 2023 års sista fullmäktige.  

 

 

Min fråga till regionfullmäktiges första vice ordförande blir därför: 

Är lucias könstillhörighet och Sverigedemokraternas bild av en traditionell lucia avgörande 

för att eleverna på folkhögskolan ska ges möjlighet att genomföra ett luciatåg i samband 

regionfullmäktiges sista sammanträde den 12 december i år? 

 

Kristina Sjöström (V)  
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